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Krajské město je veliké, jsou v 
něm místa, na která by si měla rad-
nice více posvítit? Co je třeba opra-
vit, upravit, rekonstruovat? Co vám 
v okolí vašeho bydliště chybí? Rea-
govali jste na Facebooku JL: 

� Celá Polenská ulice je jed-
na velká šílenost, respektive totální 
hazard se zdravím každého člověka, 
který se po ní pohybuje. A ta plá-
novaná přestavba... Zastávku, která 
sama o sobě nic neřeší a nepředsta-
vuje momentálně žádný problém, 
přesuneme pod okna jediný bytov-
ky, která v ulici je, a potom udělá-
me chodník na jediném místě v celé 
ulici, kde mají lidi možnost trochu 
zaparkovat. To je vážně vize jak z 
jinýho světa.

� Rozhodně chybí normální cesta 
z ulice Nad Plovárnou ke Staré plo-
várně. A pak je znát absence chod-
níku v lokalitě křižovatky ulic Kři-
žíkova x U Dlouhé stěny x Polní až 
k Dlouhé stezce...

� Cesty k Městským domům na 
jaře, na podzim a někdy v zimě při-
pomínají ementálský sýr. V zimě 
máme v Jihlavě hned tři bruslařské 
dráhy, dvě oficiální na náměstí a na 
stadionu Dukly a pak jednu speciál-
ní pro seniory v lokalitě Městských 
domů, kde věk obyvatel je od 80 let 
výše, a hlavně se velmi těžce pohy-
bují. A co dál trápí tuhle lokalitu, je 
dávno známá věc vlhkost v bytech, 
nájezdy ke všem domům či přístup 
do vyšších pater.

� Silnice Hybrálecká od veteriná-
ře nahoru k Červeným domkům je 
jeden velký tankodrom. Každý rok 
se dá pár záplat a pořád dokola.

� Hodil by se chodník do Aven-
tinu. Pěšky po hlavní půjde jen sebe-
vrah, auto každý nemá a pět autobu-
sů za den to nevytrhne.

� Hybrálecká ulice od Romana 
Havelky na konec Jihlavy – tanko-
drom.

� Ulice Jiřího z Poděbrad. Mys-
lím, že nic horšího na Vysočině 
nenajdete.

� Sokolovská ulice, chodníky 
katastrofa, na oba směry, ať už ke 
zdravotnímu středisku, když je po 
dešti, není reálné po chodníku přejít 
suchou nohou, leda po silnici, nebo 
směrem na Královský vršek. Zastře-
šení zastávek, od psychiatrické 
léčebny není až na nádraží ani jedna 
zastřešená zastávka.

� Chodník u Hliniště. Když 
do toho vjede člověk s kočárkem 
či vozíkem, je to o nehodu! Jako 
nejsem stěžovatel, ale už asi 3x se mi 
podařilo předním kolečkem zasek-
nout a málem mi dítě vylétlo ven. 
Ještě, že máme kšandy. 

� Všechny parky v Jihlavě jsou 
v katastrofálním stavu a člověk se v 
nich bojí chodit ve dne, natož pak 
po setmění! To by měla být priorita 

města - udělat krásné osvětlené par-
ky, kde budou lidi rádi trávit čas!

� Parkování na sídlišti Koláro-
va a okolí. Parky v zuboženém sta-
vu. Zeleň, která leze do chodníku 
a silnic. Nepořádek na cyklostezce 
za Kauflandem. Odpadky v parcích 
a na chodnících. Špinavé chodníky 
a prostranství v centru. Popelnice 
vystavené u silnic (například Havlíč-
kova ulice, od hlavního nádraží smě-
rem do centra). 

� Doporučil bych zastupitelům 
návštěvu ulice Na Vrchu, kam, ač 
je v centru města, nezajíždí v zimě 
nikdo, kdo by jí prohrnul. Je to vždy 
takové malé dobrodružství, zda se 
odtud podaří vyjet, nebo ne. A vlast-
ně se ani nedivím, že tuto ulici nikdo 
neudržuje, protože sem ještě nedo-
razila moderní doba, ani výdobytky 
jako třeba je zpevněný povrch. Toto 
místo vypadá spíš jako „vesnická 
polňačka“ než ulice v krajském měs-
tě. Navíc už je téměř neprůjezdná 
díky hlubokým dírám.

� Kolem řeky pod Kauflandem 
je šílený bordel. Parky tragédie a o 
smetí na náměstí se vedlo již mno-
ho diskusí. A za ty roky, co se to řeší, 
nevidíme žádnou změnu.

� Pro začátek mi chybí dlažba na 
Jiřího z Poděbrad. Až vyřeší tenhle 
pomník, tak můžeme vymyslet něco 
dalšího.

� Jiřího z Poděbrad už roky čeká 

a slibuje se. Zastávky jsou bez pří-
střešků, a že jich je dost, na náměstí 
se nedá ani podívat atd.

� My nepotřebujeme opravit, my 
potřebujeme vybudovat v Popicích 
kanalizaci!

� Propojit ulici Za Prachárnou 
s ulicí Vrchlického. Chybí 30 m 
asfaltu, pozemek je města. Občanům 
by to moc pomohlo, v zimě se oba 
chodníky neudržují a kloužou, v létě 
cyklisté ohrožují pěší a důchodce z 
přilehlého domova. Celkem 30 m 
asfaltu by vyřešilo ohrožování chod-
ců cyklisty, šetřilo by životní prostře-
dí - auta musí dlouho objíždět sídliš-
tě, než se dostanou k centru atd.

� Teď píšu, nejspíš za všechny 
maminky, které jezdí s kočárkem. 
Jsou nedomyšlená schodiště, u kte-
rých chybí minimálně nájezd na 
kočárek, vždy si řeknu proboha to je 
jen v Jihlavě. Musíte obejít celý blok, 
píšu za ulici Zátopkova směrem k 
Lidlu ulice Jiráskova.

� Ulice Seifertova - hotový tan-
kodrom.

� Odporný stánek na občerstvení 
naproti Prioru, hyzdí náměstí, nedá 
se na to dívat.

� Seifertova ulice - ty kostky jsou 
katastrofa. Člověk kličkuje, jak opi-
lec a stejně si přijde jak na tankodro-
mu.

� Silnice Pávovská, jak je slepá k 
prodejně Keramis. -lb-

Obyvatele trápí řada ulic 
a stav nebo absence chodníků

Město dokončuje střednědobé plánování soci-
álních služeb a žádá o připomínky k tomu, jak by 
měly co nejlépe vypadat. Významnou součástí 
sociálních služeb je i péče o seniory. Skvělé, také 
jsem se tímto směrem snažil. Zatleskal bych.

Zatleskal bych, kdybych tento proklamovaný 
zájem o názor obyvatel nepovažoval za pokrytec-
ký a nevěrohodný.

Proč nevěřím?

Mnoho let jsem se snažil městu říct svoji před-
stavu, nejen v obecně rovině: uživatelé se mimo 
jiné mají dostatečně a kvalitně najíst, má s nimi 
být jednáno slušně, s úctou a empatií a vůči 
zaměstnancům korektně a bez arogance.

Bohužel jsem i ukazoval městu, jak to vypadat 
nemá a vypadá. Ne obecně, ale na konkrétních 
případech konkrétních lidí v konkrétním zaříze-
ní. A nesděloval jsem své subjektivní dojmy, ale 
adresné stížnosti konkrétních klientů, jejich rodin 
i zaměstnanců. Ne co jedna paní povídala, před-
kládal jsem výpovědi, reálné záznamy, svědectví, 
dokonce i výpisy ze sociální dokumentace.

A ne že bych se za těmito smutnými informa-

cemi pomstychtivě pídil coby zhrzený vyhoze-
ný zaměstnanec, jak se mi snažili přilepit na čelo. 
Naopak, nemohl jsem se jim vyhnout, utéci jim. 
Chodil jsem tam za maminkou, ti lidé, při vědo-
mí mé předchozí práce zde, mě zastavovali na 

chodbách, ve výtahu, dokonce mi zoufalí rodinní 
příslušníci volali i domů. Zoufalí, protože jejich 
stížnosti nenacházely sluchu a jejich problémy 
pokračovaly vesele, vlastně spíš velmi smutně, 
dál bez vidiny nápravy. Jak by se vám líbilo, kdyby 
například někdo vaší staré matce nebo otci řekl: 
„Nechutná vám tu? Běžte si jinam...?“

Roky jsem se snažil těm lidem pomoci, přenést 
jejich trable k radním, kteří mají sociální oblast 
na magistrátu v gesci, Danu Škarkovi a primátor-
ce Káje Koubové. Marně, neslyšeli, nenaslouchali, 
nereagovali, ignorovali. Nebyli ochotni ani ty pří-
pady prošetřit. Prý nemohou, je to soukromé zaří-
zení. Nesmysl. Městský rozpočet do něj na provoz 
dává ročně přes dvě mega a smlouva jasně říká, 
kdo jaké má povinnosti, práva a možnosti.

Proto nevěřím, že se ti sami lidé teď skutečně 
zajímají, jak by měla péče o seniory fungovat.

Dostali hodně důvodů a příležitostí ukázat, že 
svou starost o její kvalitu myslí vážně. Jenomže 
skutek utek´.

Po těchto zkušenostech si tudíž myslím, že 
výsledkem tohoto průzkumu bude nanejvýš něco 
jako teoretický statistický elaborát o tom, jak se k 
těm našim seniorům chováme úžasně.

Petr Kubíček
(Autor byl v letech 2014-2018 členem Komise 

pro neziskovou a sociální oblast Rady města Jihlavy) 

Po činech poznáte je...

Z dopisů redakci


